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Białe Błota, dnia 11.04.2022 r. 

BRG.0012.4.5.2022 

 

 

Protokół z posiedzenia Komisji Gospodarki, Bezpieczeństwa, Rolnictwa i Środowiska,  

z dnia 11.04.2022 r. od godz. 13:00 w Urzędzie Gminy Białe Błota, ul. Guliwera 4a. 

 

W posiedzeniu uczestniczyli: Przewodniczący Komisji Łukasz Wyszomirski, radna Ilona 

Nowakowska, radny Zbigniew Moroz, radny Piotr Mądrzyński, radna Magdalena Sznajder, 

Wójt Gminy Białe Błota Dariusz Fundator, Inspektor  ds. dróg Maciej Piasecki, Zarządca 

Cmentarza i Lokali Mieszkalnych – ZWiUK Adam Hardenbicker, Redaktor Naczelna 

Czasopisma Białe Błota info Marzanna Kreja, Andrzej Klesiński  

 

Posiedzenie otworzył i prowadził przewodniczący Komisji Gospodarki, Bezpieczeństwa, 

Rolnictwa i Środowiska Łukasz Wyszomirski, który powitał wszystkich radnych oraz gości 

uczestniczących w posiedzeniu Komisji, odczytał informację o ochronie danych osobowych i 

przedstawił tematykę posiedzenia. 

Tematyka: 

1. Cmentarz komunalny w Białych Błotach – zagadnienia problemowe na 2022 rok, 

2. Informacja o realizacji planu akcji zimowej 2021/2022, stanie dróg w zimie oraz 

stanie chodników dla pieszych oraz kosztów z tym związanych, 

3. Materiały na sesję, 

4. Sprawy bieżące, wolne wnioski, pytania.  

Ad. 1 

Pan Adam Hardenbicker Zarządca Cmentarza z ramienia ZWiUK w Białych Błotach przekazał, 

że na cmentarzu  zostało wykonane częściowo ogrodzenie oraz został wybudowany parking 

wraz z odwodnieniem, lampami i monitoringiem zgodnie z wytycznymi ujętymi w projekcie. 

Została wymieniona rama wjazdowa na cmentarz. Po wykonaniu wszystkich prac na 

cmentarzu okazało się, że projekt nie obejmował pewnych spraw koniecznych do 

właściwego wyglądu cmentarza i należałoby go uzupełnić. Przed wykonaniem projektu Pan 

Adam Hardenbicker wraz z projektantką był na cmentarzu w celu objaśnienia na miejscu 

niezbędnych prac.  Niestety sugestie nie zostały uwzględnione w projekcie. Nie została 

wymieniona główna brama wjazdowa, która jest niezgodna z przepisami z uwagi na niską 

wysokość. Ponadto nie zostały zlikwidowane skrzynki energetyczne, które prawdopodobnie  

są bez napięcia- nie zostało to  uwzględnione w projekcie. Parking nie spełnia  blokady 

wjazdu  ciężkimi, dużymi samochodami. Na teren parkingu wjechał TIR, który  uszkodził 

trawnik. 

Przewodniczący Komisji Łukasz Wyszomirski mówił, że podczas procesu projektowania radni 

zgłaszali uwagi o których mówił Pan Adam Hardenbicker m. in. dotyczyły one skrzynek, w 

których  miało być przełożone nowe zasilanie, aby zlikwidować stare elementy. Były również 

rozmowy o śmietniku, o alejce ponieważ na terenie cmentarza brakuje  głównej alejki. 

Proponował, aby poczekać do chwili odbioru cmentarza przez Urząd Gminy. 
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Pan Adam Hardenbicker mówił, że jeżeli chodzi o projekt i wykonanie prac według projektu 

to nie ma większych zastrzeżeń.  

Pan Andrzej Klesiński mówił, że odbyło się  spotkanie wykonawcy i w ramach inwestycji ma 

być wykonana część  ogrodzenia oraz zabezpieczenie śmietnika. Przy ogrodzeniu znajduje się 

10 m chodnika, który zdaniem Pana Klesińskiego jest niepotrzebny i przeszkadza przy 

adaptacji śmietnika. Proponował, aby obniżyć chodnik do poziomu parkingu. Zostało  

wybudowane ogrodzenie cmentarza od strony ul. Kaplicznej, poza tym nic nie jest 

wykonane. Obecnie największe szkody na cmentarzu wyrządzają sarny, które zjadają kwiaty. 

Pan Adam Hardenbicker przekazał, że wykonawca zadeklarował, iż w ramach kwoty, która 

była przeznaczona na inwestycje zostanie wymieniona  brama. Podsumowując stwierdził, że 

wymiana dotyczy skrzynki elektrycznej, wymiany bramy wjazdowej łącznie z ogrodzeniem, 

montażem bram wjazdowych dla samochodów ciężarowych przy śmietniku.  

Przewodniczący Komisji Łukasz Wyszomirski zwrócił uwagę na wysoką kwotę wydatkowaną 

na te prace, którą trzeba będzie  zweryfikować. Mówił o zmniejszeniu do 34 ilości miejsc 

parkingowych. Proponował, aby podjąć działania dotyczące zakazu wjazdu samochodów 

ciężarowych na parking  przy  cmentarzu.   

Wójt Gminy Białe Błota Dariusz Fundator przekazał, że zostanie wprowadzona organizacja, 

która będzie ograniczała możliwość wjazdu pojazdów powyżej 3,5 tony.  

Pan Andrzej Klesiński wspomniał, że Proboszcz Parafii wystosował pismo do Wójta Gminy w 

sprawie zamontowania w kaplicy Tabernakulum. 

Wójt Gminy Białe Błota Dariusz Fundator mówił, że o tej sprawie został powiadomiony przez 

Proboszcza Parafii i w tym zakresie zostały wydane dyspozycje Prezes ZWiUK.  

Radna Magdalena Sznajder prosiła o zamontowanie lustra przy wjeździe na cmentarz w 

sołectwie Ciele. Zwróciła uwagę, że pojawiły się miejsca ewakuacyjne, mieszkańcy sołectwa 

Murowaniec pytają w jakim celu one powstały.  

Pan Andrzej Klesiński mówił, że niektórzy mieszkańcy przywożą śmieci, które wrzucają do 

śmietnika znajdującego się na cmentarzu.  

Przewodniczący Komisji Łukasz Wyszomirski proponował, aby zawiesić tabliczkę z napisem: 

„Obiekt monitorowany” w celu wyeliminowania wywozu śmieci przez mieszkańców.  

Ad. 4  

Pan Andrzej Klesiński pytał o budowę ul. Cukrowej w Białych Błotach. Wspomniał, że wziął 

udział  w zebraniu wiejskim w którym uczestniczyła  grupa osób i przegłosowała sprawę 

wybudowania innej ulicy, a o wybudowanie ulicy Cukrowej mieszkańcy starają się od wielu 

lat.  

Wójt Gminy Białe Błota Dariusz Fundator przekazał, że temat był omawiany na jednej z 

komisji na której pracownicy Referatu  Inwestycji  szczegółowo omówili dlaczego ten projekt 

się opóźnia.  Nie jest  zła wola, czy też działanie urzędu tylko w trakcie projektowania tej 

ulicy wystąpiły kolizje, które powodowały wydłużenie czasu trwania projektowania.  

Możliwy termin wykonania tego projektu to  koniec maja br. Wszystkie kolizje, które były 

uwidocznione w trakcie projektowania spowodowały  opóźnienie.  

Przewodniczący Komisji Łukasz Wyszomirski pytał, czy  zgodne z prawem jest dzielenie 

funduszu sołeckiego  na sprawy inwestycyjne.  

Wójt Gminy Białe Błota Dariusz Fundator mówił, że pieniądze sołeckie są pieniędzmi, które 

są wydawane na zadania własne gminy. Nie widzi kolizji w tym zakresie.  
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Pan Andrzej Klesiński odnośnie sprawy  budowy ul. Cukrowej prosił o odpowiedź w formie 

pisemnej. 

Redaktor Naczelna Czasopisma Białe Błota info Marzanna Kreja mówiła, że w Biuletynie 

Informacji Publicznej ukazało się zarządzenie pokontrolne numer 5 PGW Wody Polskie, 

Regionalny Zarząd w Bydgoszczy dotyczące  kontroli ulicy, wylotu do Kanału 

Górnonoteckiego, ulicy Jesionowej. Pytała co jest powodem zaniechania przez Wójta Gminy 

nakazanego w pozwoleniu wodno- prawnym ustanowionego obowiązku  przeprowadzania 

co najmniej dwa razy w roku przeglądu urządzeń eksploatacyjnych. Zgodnie z kontrolą 

stwierdzono, że od 30.11.2020r.  takie czynności nie były realizowane. Pytała dlaczego Wójt 

zaniechał i  zaniedbał ten temat, który jest jednym z ważniejszych tematów dotyczących  

przeprowadzenia  okresowych przeglądów.  

Redaktor Naczelna Czasopisma Białe Błota info Marzanna Kreja pytała dlaczego w Biuletynie 

Informacji Publicznej nie ma wyników kontroli zarządzenia pokontrolnego RIO dotyczącego 

kontroli w urzędzie. Pytała również  jak długo potrwa stan gdzie notorycznie bez powodu, 

Wójt  odmawia udzielania informacji przedsiębiorcy, który na terenie  gminy prowadzi 

działalność gospodarczą.  Poinformowała, że zgodnie z ustawą prawo prasowe  obowiązkiem 

jest uzyskiwanie informacji i ich weryfikowanie. Mówiła,  że prześle pismo Wójta, którego 

powinien się wstydzić jeżeli takie pismo wysyła do kogokolwiek. Mówiła, że nie może 

uzyskać informacji do których ma  prawo, ponieważ  jest element bezprawia i jest to dość 

duże bezprawie, ponieważ odmawiając komukolwiek udzielenia informacji publicznej Wójt 

jest zobowiązany do wydania decyzji odmownej. Wójt od dwóch lat tego nie robi i przysyła 

jakieś pisma które nie mają żadnego znaczenia, czym narusza  przepisy ustawy o dostępie do 

informacji, konstytucji itd. Redaktor Naczelna Czasopisma Białe Błota info Marzanna Kreja 

pytała kiedy Wójt z tym skończy i kiedy skończy z dzieleniem  ludzi na lepszych i gorszych, na  

firmy  źle widziane i mile widziane. Pytała czy do Wójta nie dociera, że gmina to nie jest 

prywatny folwark.  

Przewodniczący Komisji Łukasz Wyszomirski pytał, czy Wójt chce się odnieść do tego 

wystąpienia 

Wójt Gminy Białe Błota Dariusz Fundator  odpowiedział, że nie będzie odnosił się do 

wystąpienia.  

Redaktor Naczelna Czasopisma Białe Błota info Marzanna Kreja mówiła, że ta odpowiedź o 

czymś świadczy. Świadczy o tym, że włodarz gminy jest po prostu nieustępliwy w swoich 

przekonaniach  i w tym co jemu się wydaje że może, a nie może i udowodni Wójtowi, że tak 

nie może. 

Wójt Gminy Białe Błota Dariusz Fundator odpowiedział, że nie będzie komentował 

wypowiedzi.   

Radna Magdalena Sznajder ponownie pytała o znaki usytuowane w poszczególnych 

sołectwach wskazujące punkty ewakuacyjne. Przekazała, że znaki budzą niepokój wśród 

mieszkańców. Pytała również o zarządzie nr 59 w sprawie powołania komisji konkursowej do 

rozpatrzenia ofert złożonych w otwartym konkursie ofert celem wyboru realizatora zadania 

wsparcia, realizacji zadania w Cielu. Mówiła, że Rada Gminy poprzednio nie wyraziła zgody 

aby  w budynku świetlicy powstał ośrodek.  Jednak  Wójt chce postawić na swoim i nie liczy 

się ze zdaniem Rady, wydając zarządzenie powołując komisję. Pytała czy przedstawicielem 

Rady Gminy Białe Błota jest Łukasz Czyżewski, ponieważ taki zapis jest w zarządzeniu.  
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Wójt Gminy Białe Błota Dariusz Fundator odpowiedział, że oznakowanie związane jest z 

działaniami prowadzonymi  przez obronę cywilną. Dotyczy to rozśrodkowania ludności na 

wypadek zdarzeń o charakterze nadzwyczajnym. Jest to procedura wynikająca z zarządzania 

kryzysowego. Odnośnie zarządzenia o którym wspomniała radna Magdalena Sznajder, 

sprawa Dziennego Domu Pobytu jest kwestią zamknięta.  

Radna Magdalena Sznajder mówiła o zarządzeniu nr 59 z 2021 roku w którym Wójt jako 

przedstawiciela Rady Gminy Białe Błota powołuje Łukasza Czyżewskiego.  

Wójt Gminy Białe Błota Dariusz Fundator przekazał, że treść wskazanego zarządzenia 

zostanie sprawdzona.  

Ad. 2 

Inspektor ds. Dróg Maciej Piasecki przekazał, że w dniu 22.11 została zawarta umowa z firma 

Dromax i prace będą prowadzone  do 15 maja. Prace związane z posypywaniem, 

odśnieżaniem chodników i ulic zostały zakończone. Wykonawca w najbliższym czasie planuje 

rozpocząć czyszczenie chodników i ulic do których jest zobligowany. Wahania temperatur 

powodują ubytki w nawierzchniach utwardzonych, jak i degradację nawierzchni dróg 

gruntowych. W  sezonie było bardzo dużo napraw dróg gruntowych jeszcze przed 

rozpoczęciem harmonogramu równań. W tym celu wydatkowano  dużo środków, więc te 

drogi gruntowe są w bardzo dobrym stanie. Sprzyjająca pogoda w miesiącu marcu pozwoliła 

na wykonanie remontów cząstkowych w związku z tym na bieżąco ubytki były uzupełniane. 

Stan nawierzchni można określić jako dobry. Do Referatu Dróg wpłynęło 10 zgłoszeń, które 

zostały przekazane firmie zewnętrznej. Ogólnie nie było większych zastrzeżeń do prac firmy. 

Firma do dnia dzisiejszego wygenerowała koszty na poziomie około 465 000 zł brutto.                      

Z czego w roku 2021 zostało wydatkowanych 120 000 zł brutto, a w roku 2022 wydano              

345 000 zł. Największy koszt stanowiły prace związane z posypywaniem  dróg utwardzonych, 

posypywanie ścieżek rowerowych  oraz posypywanie peronów utwardzonych. 

Przewodniczący Komisji Łukasz Wyszomirski pytał do kiedy będzie trwała akcja sprzątania, 

zamiatania piasku z dróg i chodników  po akcji Zima, ponieważ w zeszłym roku trwało to 

dosyć długo.  

Inspektor ds. Dróg Maciej Piasecki mówił, że w poprzednim roku  w  miesiącu lipcu i w 

sierpniu zostało rozpoczęte czyszczenie przez firmę zewnętrzną nie związaną  z akcją Zima. 

W roku obecnym czyszczenie po akcji zimowej zgodnie z umową ma być przeprowadzone do 

15 maja, natomiast już ze wstępnych informacji wynika, że czyszczenie ma zostać wykonane 

przez wykonawcę po okresie świątecznym.  Jest to uzależnione od temperatury.  

Przewodniczący Komisji Łukasz Wyszomirski prosił, aby przy równaniu dróg nie 

wykorzystywać materiału (zielonej glinki), który został  wykorzystywany na ulicy 

Orzechowej, ul. Rzepakowej w Zielonce oraz ul. Nowoczesnej w Cielu.  

Inspektor Maciej Piasecki mówił, że jest to kruszywo drogowe zgodne ze standardami dla 

kruszyw. Na wymienionych przez przewodniczącego ulicach występują różne kruszywa.  

Przewodniczący Komisji Łukasz Wyszomirski mówił, że w Cielu przy ul. Nowoczesnej było 

równanie w tym roku, jednak nie zostało ono idealnie poprowadzone, ponieważ lico ulicy 

wystaje ponad utwardzone  elementy chodnika. Ponadto  użyto kruszywa, które się pyli. 

Ponadto wspomniana ulica Rzepakowa składa się z dwóch części, czyli ze starej części- 

nienaprawionej i  drugiej części, na której zostało wykorzystane wspomniane kruszywo.  
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Inspektor Maciej Piasecki zapewnił, że sprawdzi, czy jest to kruszywo, które zostało 

zastosowane w roku obecnym.  

Radna Magdalena Sznajder pytał, czy ktoś z Referatu Dróg sprawdza jakiego typu materiał 

jest wysypywany na drogi, który zdaniem radnej jest przerażający, znajdują się w nim m. in 

kafelki.  

Inspektor Maciej Piasecki mówił, że na bieżąco kontrolowany jest stan dróg i przywożony 

materiał.  

Przewodniczący Komisji Łukasz Wyszomirski pytał, czy inspektor Maciej Piasecki uzyskałby 

zgodę od kierownika, aby z grupą radnych określonego dnia odbyć wizje na newralgicznych 

ulicach. 

Inspektor Maciej Piasecki stwierdził, że jest to możliwe.  

Wójt Gminy Białe Błota Dariusz Fundator prosił o wskazanie konkretnych ulic, na których 

występuje omawiana sytuacja. Dodał, że nabyte kruszywo posiada stosowne atesty.   

Redaktor Naczelna Czasopisma Białe Błota info Marzanna Kreja pytała dlaczego prace 

porządkowe na ulicach po zimie zostaną zakończone dopiero 15 maja,  w takim późnym 

terminie.  

Inspektor Maciej Piasecki przekazał, że doświadczenia z lat ubiegłych wskazują że 

temperatury minusowe występują nawet w kwietniu.  W związku z tym istnieje  szansa na 

wyjazdy tych pojazdów i jest to bezpieczny termin zakończenia prac.   

Przewodniczący Komisji Łukasz Wyszomirski pytał od kiedy akcja czyszczenia ulic miałaby się 

rozpocząć.  

Inspektor Maciej Piasecki mówił, że akcje czyszczenia uzależnione są do temperatury. Po 

uzyskaniu informacji od wykonawcy wynika, że prace w najbliższym czasie będą 

realizowane.  

Na tym zakończono posiedzenie Komisji.  

Protokół na podstawie nagrania sporządziła:  
Anna Cabańska  
 

 
 
Przewodniczący Komisji 
   Łukasz Wyszomirski  

 


